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Betartják a törvényt – ezt ígérte a Marosvásárhelyi Orvosi és Gyógyszerészeti Egyetem
(MOGYE) megbízott rektora a tanügyminiszternek, s ezt nyilatkozta a hétfői szenátusi
ülés után is, ahol nem került napirendre az új kar felállítása.

A hétfő délutáni szenátusi ülés témája a leköszönő rektor, Constantin Copotoiu beszámolója volt,
aki ezentúl a szenátus elnökeként tevékenykedik tovább az egyetem vezetőségében. A napirendek
közt nem szerepelt a múlt héten kormányhatározattal elfogadott új kar létrehozása, ennek ellenére
az egyetem megbízott  rektora,  dr.  Leonard Azamfireit  az  ülés  utána azt  nyilatkozta,  hogy „a
törvényt mi teljes mértékben követjük, annak minden részletét tiszteletben tartjuk és alkalmazzuk”.
Azamfirei  ugyanezzel  biztatta  Cătălin  Baba  oktatásügyi  minisztert  is,  aki  bukaresti
sajtótájékoztatóján  jelentette  be,  a  rektor  tudatta  vele,  hogy  jóváhagyják  az  új  kar  létrejöttét.

Az oktatási miniszter szerint csak az egyetemi charta elfogadása után léphet tovább a MOGYE a
választások fázisába, ezért mielőbb újra kell azt fogalmazni. Hozzátette az új kar mellett a magyar
oktatást is nyújtó fogorvosi karon is dékánhelyettesi tisztség jár a magyaroknak, és a magyar
oktatóknak jelen kell lenniük a fogorvosi kar tanácsában is. A fogorvosi oktatás ugyanis nem kapott
helyet az új kar programjában, megmarad az a fogorvosi karon, külön román és magyar helyekkel.
Baba  megemlítette,  hogy  a  magyar  tagozatnak  „ki  kell  egészítenie”  az  egyetemen  lezajlott
választásokat,  jelölteket  kell  állítania  a  tagozatot  megillető  szenátusi  helyekre,  valamint  a
rektorhelyettesi tisztségre is.

A választásokról hasonlóképpen gondolkodnak az oktatási intézmény magyar oktatói is,  akik a
hétvégén  elfogadták  a  választási  szabályzatukat,  de  még  várnak  az  új  kar  vezetőségének
megválasztásával, ugyanis amíg nincs érvényes charta, illegitimek a választások is – tudtuk meg a
MOGYE  orvosprofesszorától,  dr.  Brassai  Attilától,  aki  azt  reméli,  hamarosan  elkezdődnek  a
tárgyalások  a  román és  magyar  fél  között,  az  egyeztetések  pedig  remélhetőleg  célirányosak
lesznek, és nem időhúzás lesz a céljuk. Brassai Attila elmondta, a szaktárca minisztere arra biztatta
őket, vegyék figyelembe a Babeş–Bolyai Tudományegyetem chartáját, amely hat óra alatt elkészült.
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